
 
BRM.0012.5.11.2022 

 

 

Protokół nr 40/2022 

posiedzenia Komisji Ładu Przestrzennego, Gospodarki Nieruchomościami  

 i Spraw Mieszkaniowych Rady Miejskiej Inowrocławia, 

odbytego w dniu 21 listopada 2022 r. w Urzędzie Miasta Inowrocławia  
 

 

Czas trwania posiedzenia 14.00 – 14.30 
 

 

Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu: 

1. Jacek Bętkowski    – przewodniczący Komisji 

2. Grzegorz Kaczmarek   – członek Komisji 

3. Waldemar Kwiatkowski  – członek Komisji  

4. Tomasz Marcinkowski  – członek Komisji   

5. Waldemar Wąśniewski         – członek Komisji  (spóźnił się 5 minut) 
 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1. 
 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Ryszard Brejza – Prezydent Miasta Inowrocławia. 

2. Dorota Rutkowska – Skarbnik Miasta Inowrocławia. 

3. Romuald Kaiser – Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości. 
 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 
 

Posiedzenie Komisji otworzył pan Jacek Bętkowski – Przewodniczący Komisji, 

który zgodnie z listą obecności stwierdził, że w obradach Komisji uczestniczy 

4 radnych, co wobec ustalonego składu Komisji wynoszącego 5 osób, stanowi kworum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
 

Ad 2. Propozycje zmian do porządku obrad. 
 

Nie było.  
 

Porządek obrad:  

1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 

2. Propozycje zmian do porządku obrad.  

3. Opiniowanie projektu budżetu Miasta Inowrocławia na 2023 r. 

4. Ustalenie planu pracy Komisji na I półrocze 2023 r. 

5. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

6. Sprawy bieżące.  
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Ad 3. Opiniowanie projektu budżetu Miasta Inowrocławia na 2023 r. 
 

Dorota Rutkowska – Skarbnik Miasta Inowrocławia: 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Inowrocławia 

na rok 2023 oraz projekt uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Inowrocławia na lata 2023-2034. 

Projekty uchwał stanowią załączniki do protokołu LXIII sesji RMI z dnia 19 grudnia 

2022 r. 
 

Jacek Bętkowski – Przewodniczący Komisji: 

Otwieram dyskusję. Czy ktoś ma jakieś pytania? 
 

Grzegorz Kaczmarek – członek Komisji: 

Czy Miasto korzysta z lokat? 
 

Dorota Rutkowska – Skarbnik Miasta Inowrocławia: 

Tak, ale nie jest to tak wysoko oprocentowane jak inflacja, bo negocjujemy z bankiem 

i jest to oprocentowane w granicach 5 czy 6 do 7 % w porywach. Na ten rok jak 

Państwo zauważyli w zmianach do uchwały budżetowej bieżącego roku to 

zwiększyliśmy dochody z tytułu lokat terminowych odsetek z tytułu tych lokat do 

kwoty ok. 1 200 000 zł, gdzie zakładane było niecałe 50 000 zł. Także w miarę 

możliwości środki, które posiadamy na koncie lokujemy na lokatach weekendowych 

czy na miesięcznych. Jak jedna się kończy to tworzymy kolejną. Mamy aktualnie 

stworzone 4 lokaty. One nie są na całą kwotę, bo jak będzie potrzeba, aby zerwać lokatę 

i będą potrzebne pieniądze to żeby nie zrywać całej kwoty tylko kilka a w mniejszych 

wysokościach. Wszystkie możliwe pieniądze lokujemy, aby móc odrabiać starty na 

obsługę długu. 
 

Ryszard Brejza – Prezydent Miasta Inowrocławia: 

Właśnie, na obsługę długu…żeby Pan Radny nie pomyślał, że jesteśmy rentierami 

i z tego żyjemy, dorabiamy się albo możemy się dorobić z tych lokat…niestety tak nie 

jest i nie będzie. Przypomnę Państwu, że 1 500 000 zł, Pani Skarbnik mnie poprawi jeśli 

się mylę, w budżecie uchwalonym przez Państwo, mieliśmy zapewnione na spłatę 

należności w postaci odsetek, zaciągniętych zobowiązań. 
 

Dorota Rutkowska – Skarbnik Miasta Inowrocławia: 

W budżecie 2 miliony, a w poprzednim 1 500 000 zł wydaliśmy. 
 

Ryszard Brejza – Prezydent Miasta Inowrocławia: 

A w tej chwili już wiemy i po tych zmianach budżetu jakich Państwo dokonaliście 

w tym roku, że wyniesie nas to ok. 6 milionów.  
 

Dorota Rutkowska – Skarbnik Miasta Inowrocławia: 

8 milionów. 
 

Ryszard Brejza – Prezydent Miasta Inowrocławia: 

Już 8? Proszę bardzo. Teraz porównajcie Państwo do tego, co my możemy na skutek 

zapobiegliwości Pani Skarbnik zyskać z tych rentierskich lokat, to jest nic.  
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Grzegorz Kaczmarek – członek Komisji: 

Zawsze trzeba korzystać z tego co jest. Osoby fizyczne też próbują się jakoś ratować, bo 

też tracą. Tak naprawdę nie wiemy ile jest procent inflacji. 
 

Jacek Bętkowski – Przewodniczący Komisji: 

Przystępujemy do głosowania. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu 

budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2023? 
 

głosowanie:  za – 5, przeciw - 0, wstrzym. się – 0.  
 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. 

Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego z 2022 r. poz. 1091), Komisja Ładu Przestrzennego, 

Gospodarki Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych podjęła uchwałę nr 28/2022 

o pozytywnym zaopiniowaniu projektu budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2023. 
 

Jacek Bętkowski – Przewodniczący Komisji: 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 2023 -2034? 
 

głosowanie:  za – 5, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 
 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. 

Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego z 2022 r. poz. 1091), Komisja Ładu Przestrzennego, 

Gospodarki Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych podjęła uchwałę nr 29/2022 

o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 2023-2034. 
 

Ad 4. Ustalenie planu pracy Komisji na I półrocze 2023 r. – projekt stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 
 

Jacek Bętkowski – Przewodniczący Komisji: 

Czy są jakieś inne propozycje do planu? 
 

Innych propozycji nie było.  
 

W związku z tym przystępujemy do głosowania. Kto jest za pozytywnym 

zaopiniowaniem projektu planu pracy komisji na I półrocze 2023 roku? 
 

głosowanie:  za – 4 , przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 
 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. 

Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego z 2022 r. poz. 1091), Ko Komisja Ładu 

Przestrzennego, Gospodarki Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych podjęła 

uchwałę nr 30/2022 o pozytywnym zaopiniowaniu projektu planu pracy komisji na 

I półrocze 2023 roku. 
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Ad 5. Sprawy wymagające opinii komisji.  
 

Romuald Kaiser – Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości: 

Przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad 

gospodarowania nieruchomościami Miasta Inowrocławia – projekt uchwały stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu. 
 

Jacek Bętkowski – Przewodniczący Komisji: 

Czy ktoś ma pytania do przedstawionego projektu uchwały? 
 

Grzegorz Kaczmarek – członek Komisji: 

Jakie to będzie miało skutki? 
 

Romuald Kaiser – Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości: 

Być może kiedyś Miasto lub wspólnoty przyspieszą ten proces regulacji, to jest 

nieuniknione. Chociażby problemy z lokalizacją miejsc na kontenery. Wiele wspólnot 

ma taki problem, występują z dzierżawą gruntu. Być może  w jakiś sposób to 

spowoduje, że ta regulacja będzie następowała. Nie sądzę, że ścieżka roszczeniowa 

będzie dobrym rozwiązaniem. 
 

Grzegorz Kaczmarek – członek Komisji: 

Nie jest to dobry pomysł żeby kupować nieruchomość tylko po obrysie. A gdzie jest 

miejsce pod miejsca garażowe, pod śmietniki, pod jakąś infrastrukturę? Na osiedlach 

też tak jest, że właściciel sprzedaje budynek po obrysie. 
 

Romuald Kaiser – Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości: 

Tak, z moich obserwacji wynika, że dotyczy to głównie osiedla ,,Nowe”, na osiedlu 

,,Piastowskie” też coś takiego praktykowano, ale była to wizja lat osiemdziesiątych, 

czyli już uruchomiono sprzedaż lokali, ale wszystko pozostałe to własność Skarbu 

Państwa, a budynek z gruntem wieczyste użytkowanie. Stąd przepis ustawowy żeby to 

uregulować. 
 

Grzegorz Kaczmarek – członek Komisji: 

Może ludzie wreszcie zrozumieją, choć wątpię, bo ludzie wolą płacić dzierżawę. 

 

Jacek Bętkowski – Przewodniczący Komisji: 

Można też spowodować, że będą mieli wypowiedziane te umowy dzierżawy.  
 

Romuald Kaiser – Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości: 

Ale to już jest tworzenie pewnych punktów sporu. 
 

Jacek Bętkowski – Przewodniczący Komisji: 

Tak, ale jeśli ten argument nie docierał to nie wiem w jaki sposób można dotrzeć do 

osób, które powinny być naprawdę zainteresowane.  
 

Grzegorz Kaczmarek – członek Komisji: 

Kolejny taki przykład na osiedlu ,,Rąbin” koło Szkoły Podstawowej nr 4 był blok 

wojskowy. Jest to taka część niczyja, oni by chcieli dostać to za darmo, ale z jakiej 

racji?  
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Jacek Bętkowski – Przewodniczący Komisji: 

Jak zrobimy miejsca postojowe to wtedy chętnie wezmą. 
 

Romuald Kaiser – Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości: 

Trzeba też zwrócić uwagę na to, że to jest problem, bo żeby doprowadzić do takiej 

operacji nabycia to wszyscy, jak jest mąż i żona to oboje muszą wyrazić zgodę. To jest 

trudne, jeżeli jest kilkadziesiąt lokali.  
 

głosowanie: za – 5, przeciw – 0, wstrz. się – 0. 
 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. 

Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego z 2022 r. poz. 1091), Komisja Ładu 

Przestrzennego, Gospodarki Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych podjęła 

uchwałę nr 31/2022 o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie określenia zasad gospodarowania nieruchomościami Miasta 

Inowrocławia. 
 

Jacek Bętkowski – Przewodniczący Komisji: 

Poinformował, że po zapoznaniu się z korespondencją Wojewódzkiego Konserwatora 

Zabytków oraz Polskiego Towarzystwa Historycznego, dotyczącego opinii w sprawie 

budowy i posadowienia obelisku twórcy Kujaw Księcia Kazimierza Kujawskiego, 

Komisja Ładu Przestrzennego, Gospodarki Nieruchomościami i Spraw 

Mieszkaniowych wraz z innymi Komisjami wystąpi do wnioskodawcy o uzupełnienie 

dokumentacji.  
 

Jacek Bętkowski – Przewodniczący Komisji: 

Mamy również pismo odnośnie wniosku właściciela nieruchomości gruntowych 

niezabudowanych położonych w rejonie ul. Długiej w Inowrocławiu dot. wyrażenia 

pozytywnej opinii w zakresie zgody na ponowne rozpoznanie kwestii oszacowania 

wartości ww. nieruchomości gruntowych w przedmiocie naliczenia właścicielowi 

opłaty adiacenckiej. Czy Pan Naczelnik może coś na ten temat powiedzieć? 
 

Romuald Kaiser – Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości: 

Dotyczy to opłaty adiacenckiej, a więc jest to postępowanie administracyjne 

i prowadzone jest w rygorach postępowania administracyjnego. Strona może mieć 

uwagi do operatu. My powtórnych wycen nie robimy, natomiast zobowiązujemy 

wyceniającego jako biegłego, żeby z wszystkiego się wytłumaczył, z każdego zapisu 

w operacie szacunkowym, aby wyjaśnił i skorygował jeśli trzeba, ale 

w ramach prowadzonego postępowania. Chociaż jeśli dany operat skrajnie budzi 

wątpliwości to można powołać innego biegłego dla weryfikacji, coś takiego rzadko 

stosujemy, jednak zdarza się. 
 

Jacek Bętkowski – Przewodniczący Komisji: 

Ale to są dodatkowe koszty. 
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Romuald Kaiser – Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości: 

Tak, ale te koszty obciążają miasto. Jeżeli już jest wydana decyzja to ona również 

podlega pod postępowanie administracyjne, podlega odwołaniu, zaskarżeniu i to też 

zdarza się w praktyce. 
 

Jacek Bętkowski – Przewodniczący Komisji: 

Ta Pani, znając procedury, które zostały wdrożone, nadal dopytuje nas o coś, co tak 

naprawdę się toczy. 
 

Romuald Kaiser – Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości: 

Coś co toczy się i jest w rygorach postępowania administracyjnego uregulowanego 

prawem, obowiązkami i prawami stron postępowania, w tym przypadku jednej strony.  
 

Ad 6. Sprawy bieżące. 

 

Nie było. 
 

Jacek Bętkowski – Przewodniczący Komisji:  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, zamykam posiedzenie dzisiejszej Komisji. 
 

 

 

Przewodniczący Komisji 

 

/-/ Jacek Bętkowski 
 

 

 

Protokółowała: 

/-/ Daria Górska   

 

 

  


